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Gradivo za sejo Občinskega sveta občine Črnomelj v septembru 2017 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Zadeva:    ODGOVORI NA VPRAŠANJA IN POBUDE ČLANOV SVETA  
 
Branislav Adlešič:  
1.  Iz odgovora OU na vprašanje, ki ga je na prejšnji seji OS zastavil v imenu upokojenke iz 
stanovanjskega bloka na Cankarjevi ulici in se nanaša na plačevanje omrežnine je razvidno, da se v 
skladu z Uredbo o metodologiji za oblikovanje cen komunalnih storitev obveznih občinskih 
gospodarskih javnih služb poleg lastne cene storitve javne službe obračunava tudi omrežnina kot 
strošek infrastrukture same. Ker občine nimajo pristojnosti za spremembo navedene uredbe 
predlaga, da občinski svet oz. občinska uprava na pristojno ministrstvo oz. Vlado RS pošlje dopis za 
spremembo uredbe v delu, ki določa plačilo omrežnine v večstanovanjskih objektih. Namreč 
stanovalci v večstanovanjskih objektih plačujejo bistveno višji znesek omrežnine za kvadraturo 
stanovanja v katerih živijo, kot tisti, ki stanujejo v stanovanjskih hišah z večjo kvadraturo.   
 
ODGOVOR: 
Ne glede na to, da je bilo ob sprejemanju Uredbe o metodologiji za oblikovanje cen komunalnih 
storitev obveznih občinskih gospodarskih javnih služb (Uradni list RS, št. 87/2012 in 109/2012) s 
strani gospodarstva in predstavnikov lokalnih skupnosti podano precej predlogov, ki niso bili 
upoštevani, smo na Skupnost občin Slovenije poslali predlog, da skupaj s predstavniki gospodarstva 
pristojnemu ministrstvu oz. Vladi predlagajo spremembe, ki bi omrežnino razdelile med uporabnike 
upoštevaje dejansko porabo vode na posameznem priključku ali stanovanjski enoti. Veljavni faktorji 
po uredbi namreč tega ne upoštevajo najbolje, saj je omrežnina za eno stanovanjsko enoto običajno 
enaka kot za dvodružinsko hišo, za hidrantno omrežje pa je od 50 do 200 x večja kot v zgornjem 
primeru, čeprav običajno povprečna poraba vode v teh sistemih zaradi varčevanja (kroženje 
tehnološke vode, uporaba deževnice, ipd.) ni tolikokrat večja. 
 
Odgovor pripravil: Vinko Kunič, OU. 
 
Franc Ivanušič: 
1.  Vzrok za nedelovanje POS terminalov na območju Vinice naj bi bil v preslabi centrali. Občinska 
uprava naj zato apelira na pristojne, da zadevo uredijo. 
 
ODGOVOR: 
Iz odgovora, ki smo ga na našo zahtevo prejeli iz družbe Telekom Slovenije je razvidno, da je 
telefonska centrala v Vinici pred kratkim posodobljena in verjetno v njej ni razlog za slabo 
telekomunikacijsko povezavo. Vzrokov za to je lahko več in so odvisni od vrste povezave (PSTN, ISDN, 
ADSL, GSM, ipd.). Zaradi tega predlagajo, da se slabo delovanje TK povezave rešuje individualno, 
izključno s prijavo napake na tel. št. 080 1000. 
 
Odgovor pripravil: Vinko Kunič, OU. 
 
2.  Bankomat na Petrolovem bencinskem servisu v Vinici ne dela po par dni v tednu, ker je prazen. 
Naj se urgira na pristojno banko.  
 
 
 
 



ODGOVOR: 
Dne 18.7.2017 je bil poslan dopis o nedelovanju bankomata in poziv k ustreznemu ukrepanju na NLB 
izpostava Črnomelj in NLB Novo mesto, vendar odgovora do priprave gradiva za sejo OS nismo 
prejeli. 
 
Odgovor pripravila: Tanja Peteh, OU. 
 
Alojz Puhek:  
1.  Kako daleč so postopki glede obnove strehe na KD Dragatuš?  
 
ODGOVOR:  
Sanacija strehe na Kulturnem domu Dragatuš – centralni del, na naslovu: Dragatuš 19 se izvaja v 
mesecu septembru 2017. 
 
Odgovor pripravila: Željka Karin Biličič, OU. 
 
Anica Želježnjak:  
1. Na osnovi pogovora z enim izmed rokodelcev, ki so sodelovali na razstavno-prodajnem sejmu na 
letošnjem Jurjevanju predlaga, da se omenjeni sejem iz Ulice Mirana Jarca preseli na drugo lokacijo 
prireditvenega prostora (na trg pred glasbeno šolo ali na Ulico Staneta Rozmana). Namreč v Ulici 
Mirana Jarca rokodelci niso bili opaženi, zaradi neobiskanosti je bila prodaja njihovih izdelkov slaba. 
Poleg tega so imeli soglasje za prodajo izdelkov le v času od 15. do 20. ure.  
 
ODGOVOR: 
Pojasnilo Razvojno informacijskega centra Bela krajina je razviden iz PRILOGE št. 1.  
 
Branislav Adlešič:  
1. Stanovalca iz naselja Čardak zanima kje na Čardaku je avtobusna postaja? Če avtobusna postaja je, 
naj se jo označi z ustrezno tablo. 
 
ODGOVOR: 
V stanovanjskem naselju Čardak ni urejenega avtobusnega postajališča. Za ta namen je v projektni 
dokumentaciji za preureditev »stare obvoznice« predvidena ureditev para avtobusnih postajališč 
izven vozišča med ul. 21. Oktobra in Kajuhovo ulico., ureditev javne razsvetljave, kolesarskih stez in 
pločnikov. Preuredi se tudi križišče pri trgovini DM na Ul. 21. oktobra. Izvedbo tega projekta 
nameravamo prijaviti na razpis, ki se v kratkem obeta za ukrepe po sprejetih Celostnih prometnih 
strategijah – CPS. Izvedbo predvidevamo v letih 2018 – 2019. 
 
Odgovor pripravil: Vinko Kunič, OU. 
 
2.  Čestitke za izpeljavo tako obširne letošnje prireditve Jurjevanje tako direktorju RIC-a, kot ostalim 
ustanovam, posameznikom, ki so kakor koli sodelovali pri organizaciji prireditve. Vse dni se je gibal na 
prizorišču in med ljudmi je bilo 90 % ali pa še več takšnih, ki pravijo da jurjevanje brez jurjevanjske 
drage, in če hočete brez zabave in pečenke, ni. Mestno jedro je lahko živo, tako kot na minulem 
jurjevanju,  s športnimi, kulinaričnimi, kulturnimi prireditvami, samo jurjevanje pa po mnenju večine 
ljudi sodi v najlepšo drago na svetu, to je jurjevanjska draga. Nekatere obiskovalce prireditve je 
motilo tudi »jet set« na drugo stran ceste. Prenaša besede mnogih domačinov, ki so se  prireditve 
udeležili, nekateri pa se je zaradi povedanega sploh ne udeležijo. Predlog je, da se  jurjevanjski dragi 
naredi kakšno igrišče za mladino, ki bi bilo ob enem tudi že podlaga za postavitev odra, šotorov ali 
karkoli in da v njo preselimo pravo jurjevanje. Pobuda je spisana na hitro, po spominih debat, ki so 



potekale prejšnji teden, naj bo pa vseeno v razmislek. Mogoče bi bilo celo dobro, da je točka na OS, 
da bi se o tem pogovarjali. Po besedah dveh direktorjev zavodov, ki sta do sedaj prispevala 
sponzorski prispevek za prireditev, letošnje leto s strani organizatorja prireditve nista prejela vloge za 
sponzorstvo.  
 
ODGOVOR: 
Pojasnilo Razvojno informacijskega centra Bela krajina je razviden iz PRILOGE št. 1.  
 
Leopold Perko: 
1. V prejšnjem tednu je v Dragatušu potekala delavnica za ureditev jedra Dragatuša. Predlaga, da se  
krajane seznani z aktivnostmi glede sanacije Kulturnega doma Dragatuš.  
 
ODGOVOR: 
Občina Črnomelj je dne 28.7.2017 obvestila KS Dragatuš in svetnike iz območja KS Dragatuš: 
- da je izbran izvajalec za sanacijo strehe na Kulturnem domu Dragatuš – centralni del, na naslovu: 

Dragatuš 19. Dela se bodo izvajala v mesecu septembru 2017. 
Projekt sanacije strehe je bil načrtovan za obe stavbi Dragatuš 19 in 19A, vendar se solastnik dela 
stavbe Dragatuš 19A – KZ Krka z.o.o. (solastniški delež 73%) ni odločil za sofinanciranje sanacije. S 
solastnikom bomo pogovore glede sanacije strehe na Dragatušu 19A še nadaljevali. 

- da bo Občina Črnomelj vzporedno s sanacijo strehe pričela z izdelavo projektne naloge, ki bo 
osnova za izdelavo projektne dokumentacije za Kulturni dom Dragatuš 

- da bo za izdelavo projektne naloge imenovana tudi projektna skupina, v katero smo jih zaprosili, 
da predlagajo dva člana. 

Na podlagi poziva, Občina Črnomelj predlogov za člana projektne skupne iz Dragatuša, žal ni prejela. 
 
Odgovor pripravila: Željka Karin Biličič, OU. 
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OBČINSKI SVET  
OBČINE ČRNOMELJ 
Trg svobode 3 
 
8340        ČRNOMELJ 

Črnomelj, 20. 9. 2017  
 
 
ZADEVA: Odgovori na svetniška vprašanja 
 
 
Spoštovani, 
 
V nadaljevanju vam pošiljamo odgovore na dva svetniška vprašanja: 
 
1. Na osnovi pogovora z enim izmed rokodelcev, ki so sodelovali na razstavno-prodajnem sejmu na 

letošnjem Jurjevanju predlaga, da se omenjeni sejem iz Ulice Mirana Jarca preseli na drugo lokacijo 
prireditvenega prostora (na trg pred glasbeno šolo ali na Ulico Staneta Rozmana). Namreč v Ulici 
Mirana Jarca rokodelci niso bili opaženi, zaradi neobiskanosti je bila prodaja njihovih izdelkov slaba. 
Poleg tega so imeli soglasje za prodajo izdelkov le v času od 15. do 20. ure.  

 
Odgovor: Razmestitev posameznih elementov prireditve v prostor mestnega jedre je kompleksno 
vprašanje, s katerim se organizacijski odbor Jurjevanja intenzivno ukvarja. Namen postavitve rokodelcev 
na ulico Mirana Jarca je bila oživitev celotnega jedra Črnomlja ter povezava Trga svobode s trgom in 
prizoriščem pri cerkvi Svetega Duha. V prihodnje bomo upoštevali vsa mnenja udeležencev ter razmislili o 
premestitvi rokodelcev na ulico Staneta Rozmana. 
 
2. Čestitke za izpeljavo tako obširne letošnje prireditve Jurjevanje tako direktorju RIC-a, kot ostalim 

ustanovam, posameznikom, ki so kakor koli sodelovali pri organizaciji prireditve. Vse dni se je gibal na 
prizorišču in med ljudmi je bilo 90 % ali pa še več takšnih, ki pravijo da Jurjevanje brez jurjevanjske 
drage, in če hočete brez zabave in pečenke, ni. Mestno jedro je lahko živo, tako kot na minulem 
Jurjevanju,  s športnimi, kulinaričnimi, kulturnimi prireditvami, samo Jurjevanje pa po mnenju večine 
ljudi sodi v najlepšo drago na svetu, to je jurjevanjska draga. Nekatere obiskovalce prireditve je motilo 
tudi »jet set« na drugo stran ceste. Prenaša besede mnogih domačinov, ki so se  prireditve udeležili, 
nekateri pa se je zaradi povedanega sploh ne udeležijo. Predlog je, da se  jurjevanjski dragi naredi 
kakšno igrišče za mladino, ki bi bilo ob enem tudi že podlaga za postavitev odra, šotorov ali karkoli in 
da v njo preselimo pravo Jurjevanje. Pobuda je spisana na hitro, po spominih debat, ki so potekale 
prejšnji teden, naj bo pa vseeno v razmislek. Mogoče bi bilo celo dobro, da je točka na OS, da bi se o 
tem pogovarjali. Po besedah dveh direktorjev zavodov, ki sta do sedaj prispevala sponzorski prispevek 
za prireditev, letošnje leto s strani organizatorja prireditve nista prejela vloge za sponzorstvo. O imenih 
na seji OS ne bo govoril, lahko pa po seji OS pove županji kdo sta bila.  
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Odgovor: Jurjevanje je v prvi vrsti folklorni festival, ki se je v zadnjih letih razširil na druga področja 
nesnovne kulturne dediščine. Oživlja tradicionalno glasbeno in plesno izročilo ter govori zgodbo o razvoju 
le-teh v moderne oblike glasbenega ustvarjanja. Tako smo imeli letos priložnost spremljati folklorne 
različnih držav pretežno iz obdobja 19. Stoletja, prav tako pa smo z godalnim kvartetom podali zgodbo o 
evoluciji valčkov iz ljudskih v meščanske plese in ponoven povratek med ljudi. Črnomaljski Big band pa je 
predstavil različne ritme 20. stoletja. Kakovost programa in izvajalcev je bila vsaj za stopnico višja kot v 
preteklih letih, organizatorji pa smo še posebej ponosni na dejstvo, da večina protagonistov izhaja iz 
domačega okolja. Formacija novega godalnega kvarteta in pa predvsem dejstvo, da Črnomelj poleg drugih 
priznanih orkestrov (Dobreč) premore big band kaže na obstoj urbane kulture v kraju ter umešča Črnomelj 
med mesta. Za tako majhno okolje je takšno število izredno kakovostnih glasbenikov, ki lahko s tematsko 
ustrezno glasbo poskrbijo za zabavo in ples obiskovalcev prej izjema kot pravilo. Na ta način Jurjevanje kot 
mestni festival predstavlja dopolnitev številnim zabavnim prireditvam v Beli krajini, ki temeljijo na bolj 
ruralnem značaju.  
 
V preteklosti smo že organizirali Jurjevanje na dveh prizoriščih hkrati, razstave in Etno folk v mestnem 
jedru ter folklorni del v Jurjevanjski dragi. Izkušnje so pokazale, da so bile prireditve v jedru slabše 
obiskane kot sedaj, prav tako pa program v Jurjevanjski dragi pred 19h ni pritegnil obiskovalcev.  
 
Jurejavnjska draga je za izvedbo festivala s tehničnega vidika popolnoma neprimerna in zahteva veliko 
večja finančna sredstva kot organizacija v mestnem jedru. Za izvedbo prireditve v Jurjevanjski dragi na 
ustreznem nivoju bi bilo potrebno dodatnih 20.000 € letno, hkrati pa ima samo prizorišče mnoge omejitve 
in ne omogoča sinhronega izvajanja večih aktivnosti. Prav tako ne smemo pozabiti dejstva, da se je 
črnomaljsko obredje samo, pa tudi vse večje manifestacije tako kot v celotni srednji Evropi tudi v Črnomlju  
do začetka 50. let 20. stoletja odvijale  na trgu v mestnem jedru. V drugi polovici preteklega stoletja so se 
zaradi povečanega prometa skozi jedro iskale alternativne rešitve (npr. Jurjevanjska draga, ki je bila med 
občani dobro sprejeta). Lanskoletno odprtje obvoznice pa mestu ponovno omogoča izvajanje manifestacij 
v mestnem jedru ter s tem zaustavitev degradacije središča. Slednje ponuja obilo možnosti za programsko 
širitev festivala, kar smo v zadnjih dveh letih s pridom izkoristili. 
 
Prav tako želimo izboljšati gostinsko ponudbo ter samo estetiko prizorišča. Prvi korak je bil možnost 
rezervacije mize s prigrizki, ki nikakor ni bila namenjena »jest-setu«. Nasprotno, cena približno 8€ na 
osebo za prigrizke, pijačo in ogled programa je bila izredno nizka in je nagovarjala vse obiskovalce 
prireditve, rezervacije pa smo intenzivno promovirali na socialnih omrežjih in elektronskih medijih. 
Pravzaprav je zaskrbljujoče dejstvo, da so obiskovalci zaradi nekoliko bolj urejene gostinske ponudbe 
lokacijo dojemali kot nekaj izrednega. To kaže, da je potrebno na tem področju storiti še kar nekaj korakov 
in da v tem pogledu festival ni sledil nivoju programske kakovosti; takšna forma gostinske ponudbe pa 
mora v prihodnjih letih postati minimalen standard za vse gostince, ki sodelujejo na prireditvi. 
 
  
 
Peter Črnič 
direktor 
RIC Bela krajina 

   
 



                                                                                                        
 
ODZIVNOST V PROGRAM SVIT V ZDRAVSTVENI REGIJI NOVO MESTO V OBDOBJU OD 
1.1. DO 30.6.2017  
 
Rak na debelem črevesu in danki je zelo resen zdravstveni problem, ker je v Sloveniji to druga 
najpogosteje odkrita oblika raka. Pomembno je poudariti, da se bolezen razvija več let (tudi 
deset in več) in nima očitnih (prepoznavnih) znakov bolezni. Ko se pojavijo opazni znaki in 
težave, je bolezen že zelo napredovala in je zdravljenje manj uspešno. Preventivni Program 
Svit omogoča odkrivanje bolezni v zelo zgodnji fazi, ko znaki še niso očitni. Zdravljenje je v teh 
primerih veliko uspešnejše, v nekaterih primerih pa je mogoče celo preprečiti, da bi se bolezen 
razvila. Posamezniku lahko omogoči, da se mu tako kvantiteta kot kvaliteta življenja enako 
ohranita. 
 
Program SVIT temelji na organiziranem populacijskem presejanju, zgodnjem odkrivanju ter 
obravnavi predrakavih sprememb in raka  debelega črevesa in danke z uporabo presejalnega 
testa na prikrito krvavitev v blatu, ki mu ob pozitivnem izvidu sledi kolonoskopija. Ciljna 
populacija Programa Svit so moški in ženske od dopolnjenega 50. do 74. leta starosti. Vsak 
udeleženec dobi pisno izjavo po pošti, ki jo mora najprej podpisati in poslati nazaj v center Svit. 
S podpisano izjavo se tako strinja, da bo sodeloval v Programu Svit. Na to dobi na dom komplet 
za odvzem blata z natančnimi navodili. Bistvo testiranja blata je iskanje morebitne prikrite in 
zelo majhne krvavitve v blatu, ki je očem nevidna. Če je ta prisotna je potrebno opraviti še  
kolonoskopijo v enem izmed pooblaščenih Svitovih kolonoskopskih centrih. Če je test 
negativen, je udeleženec ponovno vabljen v Program Svit čez dve leti. 
 
V zdravstveni regiji Novo mesto se je v prvem polletju 2017 na vabilo v Program Svit odzvalo  
64,33% vabljenih oseb. Odzivnost je bila v povprečju v prvem polletju 2017 za 4% nižja kot v 
enakem obdobju lani in sicer je bila pri moških nižja za 3% in pri ženskah za 4%. Najvišja 
odzivnost med občinami v regiji je bila v občinah Mokronog-Trebelno (75%), Mirna Peč 
(73,93%) in Semič (71,81%). Najnižja odzivnost pa je bila v občinah Krško (58,65%), Metlika 
(59,45%) in občini Črnomelj (62,87%).  
 
 
S spoštovanjem, 
 
Doroteja Kuhar, dr. med. spec. 
Vodja delovne skupine za NNB 
NIJZ OE Novo mesto 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


